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ROLK NYHEDSBREV  
- 1. kvartal 2025 

 

 

 
 

 
Så står vi på 

tærsklen til det nye 

år, hvor vi med 

spænding afventer, 

hvordan vores nye 

konge vil leve op til 

sin mors berømte 

nytårstaler. Indtil da 

gør de fleste af os 

nok i en stille stund 

status over det 

gamle år og ser ind i 

det nye.  

 

For os lystfiskere og naturelskere har der 

været stort fokus på manglende fangster og 

den omfattende dokumentation af, hvor galt 

det står til med vores havmiljø, men heldigvis 

er der også begyndt at komme positive 

meldinger om livet i Roskilde Fjord og 

Isefjorden. 

 

I det store perspektiv vil 2024 blive husket for 

Den Grønne Trepart. Med denne aftale har 

regeringen og landbruget forpligtet sig på en 

historisk stor omlægning af landbruget til gavn 

for både klima, vandmiljø, natur og 

biodiversitet. 

 

Lad os derfor gå ind i det nye år med i det 

mindste behersket optimisme og ikke glemme 

at nyde de dejlige stunder med en fiskestang i 

hånden i selskab med gode kammerater. 

Naturen og den friske luft giver dejlige 

oplevelser og ro i sindet. Efter fredningen er  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

kysten klar igen, og med frisk vind i håret 

glemmer man hurtigt de kolde fingre og tæer, 

når fiskene hugger.  

 

Vi ses derude!  

 

 

På bestyrelsens vegne takkes for indlæg fra 

medlemmerne. Tak til Anders fra 

Tirsdagsfiskerne, der er blevet til 

Mandagsfiskerne, til Jørgen fra 

Onsdagsfiskerne og til vores tidligere formand 

Uffe. 

 

ROLK’s bestyrelse vil benytte lejligheden til at 

ønske alle et Godt Nytår og takke for mange 

gode timer i det forgangne år! 

 

I det følgende kan du læse om aktiviteterne i 1. 

kvartal 2025. 

 

Har du indlæg til Nyhedsbrevet, Hjemmesiden 

eller en spændende fiskeoplevelse til Facebook 

og Instagram, så tøv ikke med at skrive til  

SoMe@Rolk.dk 

mailto:SoMe@Rolk.dk
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Onsdag den 22. januar kl. 19 

Mødested: Klubhuset 

 

Vi starter årets 

fluebinding denne 

aften i klubhuset. Har 

du interesse i 

fluebinding og lyst til 

at snakke med andre, 

som også binder fluer, som kom til en hyggelig 

aften. Tag dit eget værktøj og materialer med, 

og så binder du de fluer, som du selv vil.  

 

Der er ingen overordnet instruktion eller plan. 

Har du ikke selv materialer, kan du låne det 

mest nødvendige i klubben, ligesom vi råder 

over en vis mængde materialer (tråd, dubling, 

fjer m.m.).  

Du kan helt sikkert også få råd og vejledning af 

mere øvede, hvis du er begynder eller let øvet. 

Du kan også komme, hvis du bare vil snakke, 

eller vil se om fluebinding er noget for dig.  

Ingen tilmelding.  

Vi mødes i klubhuset kl. 19. 

 

 

 

 

 

Torsdag den 30. januar kl. 19-21.30 

Mødested: Roskilde Sejlklub, Strandgade 14, 

4000 Roskilde 

Fra æg til ørred  

Uffe Clemmensen vil fortælle om havørredens 

fascinerende livscyklus, og det arbejde man i 

Roskilde gør for at bevare og øge bestanden i 

fjorden.  

Uffe er tidligere formand i ROLK, initiativtager 

til Roskilde Oplevelses Havn og skipper på 

Formidlingsbåden Kutlingen. 

 

Hvorfor opstod der iltsvind i Roskilde Havn, 

og betyder det, at fjorden er død?  

Maria Kristina Holst Palner vil belyse dette 

emne. Maria er biolog og underviser hos 

Nationalpark Skjoldungernes Land, Tidligere 

forperson og projektudvikler hos Roskilde 

Oplevelseshavn. 

Maria underviser børn og unge på Roskilde 

Fjord og deltager i genopretning af naturen i 

fjorden, heriblandt ålegræs udplantning og 

biogene rev. 

Tilmelding her. 

 

 

 

 

 

 

 

Tirsdag den 4. februar kl. 18-21 

Mødested: Roskilde Sejlklub, Strandgade 14, 

4000 Roskilde 

 

Rune Westphal er kendt for sine mange 

fangster af rigtig grove havørreder på de 

sjællandske kyster og er en gudsbenådet 

innovativ fluebinder og naturfotograf. 

 

Foredrag 
Havørreden – er det din drømmefisk? 
Ved Rune Westphal og Sam Christensen 

 
Fluebinding 1 

 

Foredrag 
Fjordens tilstand 

Ved Uffe Clemmensen og Maria Palner 

https://www.rosejl.dk/event/fjordens-tilstand-m-uffe-clemmensen-og-maria-palner/
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Med mere end 35 års erfaring med jagten efter 

sølvtøj på de danske kyster, samt en 

grundlæggende trang til at udfordre de 

dogmer, der er forankret i den danske kystfiske 

kultur, har Rune har dedikeret sit liv til de 

danske kyster og den fisk, vi alle elsker, 

havørreden. Rune er et sandt leksikon, når det 

gælder viden omkring havørredfiskeri. Pro 

Team Member hos Arcticsilver Flyfishing 

 

 
 

Sam Christensen er fisker og jæger, bosat på 

Eskilsø, som er Roskilde fjords største og 

eneste beboede ø. Sam er ansat i Nationalpark 

Skjoldungernes land samt Naturstyrelsen og 

arbejder med naturvejledning. 

 

 
 

Under foredraget vil Sam bl.a. komme ind på, 

hvorfor rotter og ræve på fjordens øer og 

holme er skidt for fuglene. Men også glæden 

ved at få en fed fjordørred eller fladfisk på 

krogen, herunder de oplevelser han har på 

fjorden med sin daglige gang derude. Her kan 

du virkelig få inspiration til rigtig gode 

fiskeoplevelser. 

 

Pris 200 kr. I prisen er en spændende ret fra 

den Vietnamesiske Street food restaurant 

AnNo i Roskilde. 

 

Vi starter med fællesspisning. Drikkevarer kan 

købes i sejlklubben. 

 

Tilmelding her. 

 

 

 

 

 

 

 

Tirsdag den 25. februar kl. 19 

Mødested: Klubhuset 

 

Som ved de 

tidligere 

fluebindings 

aftener er disse 

aftener for jer, der 

har lyst til 

fluebinding eller 

blot har lyst til at snakke med andre, som også 

binder fluer. 

Tag dit eget værktøj og materialer med, og så 

binder du de fluer, som du selv vil. Der er ingen 

overordnet instruktion eller plan. Har du ikke 

selv materialer, kan du låne det mest 

nødvendige i klubben. Du kan helt sikkert også 

få råd og vejledning af mere øvede, hvis du er 

begynder eller let øvet. 

 

Ingen tilmelding.  

Vi mødes i klubhuset kl. 19. 

 

 

 
Fluebinding 2 

 

https://www.nationalparkbooking.dk/skjoldungernes-land/?ytroute=/arrangementer/42626/foredrag-om-havoerredfiskeri-paa-sjaelland-og-i-roskilde-fjord/


 4 

 

 

 

 

 

 

”Tirsdagsfiskerne” har skiftet navn 

til ”Mandagsfiskerne”. Anders skriver følgende: 

 

Tag med Mandagsfiskerne her i foråret, hvis du 

vil med ud og opleve nye spændende 

kystpladser på Sjælland. Målet er at fange 

havørreder, men med lidt held kan vi måske 

fange andet. Der vil i foråret blive fisket 5-7 

mandage, og hvis vejret er dårligt, aflyser vi. 

  

Jeg fisker selv med gennemløbere, men bruger 

også Bombarda og flue, som på dage, hvor det 

er svært at få fisken til at hugge, kan være 

meget effektivt. Så hvis det er teknikker, du 

ikke kender, er her muligheden for at lære det. 

  

Der vi blive fisket, talt om grej og fisketeknik, 

aflæsning at fiskepladsen samt drukket kaffe. 

Vi mødes på fiskepladsen fra morgenstunden 

og vi fisker typisk 3-5 timer.  

 

Så hvis du vil møde andre fra klubben, opleve 

nye kystpladser og blive klogere på grej og 

teknik, så meld dig blot. Der vil blive fisket på 

pladser, som er let tilgængelige, så alle kan 

være med. Eneste krav er, at du har en 

kyststang og et par waders. 

  

Ring eller skriv, hvis du vil vide mere eller du 

gerne vil melde dig. 

 

Knæk og Bræk, Anders P 

Mobil 26 39 09 57, Mail: Assensvej@mail.dk 

 

Anders skriver videre: 

Har for øvrigt været ude og el fiske i det nye å 

udløb til Store Kattinge, hvor vi blandt mange fik 

denne smukke havørred, som blev målt og 

registreret. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Sidste fiskedag er nu afsluttet for 

onsdagsfiskerne her i 2024, hvor vi både har 

været i Roskilde Fjord, Isefjorden og på den 

åbne sjællandske kyst. 20 ture blev det til i 

foråret og 11 ture i efteråret. Vi kom lidt senere 

i gang i efteråret, da vi først skulle have afviklet 

en flerdagstur til Skjern Å med laksefiskeri. Så i 

alt 32 ture i 2024.  

 

Fangstmæssigt har 2024 været lidt bedre end 

forrige år, som var en absolut “bundskraber”. 

Vi fangede 6 havørreder over målet i 2024 på 

32 ture, så imponerende kan man jo ikke kalde 

det. Slet ikke når man regner ud, hvor mange 

timer vi har fisket for at fange en målsfisk: 69 

timer!  

 

 

 
Mandagsfiskerne 

 
 

 
Onsdagsfiskerne 

 
 

mailto:Assensvej@mail.dk
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I det kommende år vil vi fortsat fiske både i 

vores “lokale fjorde”, men nok også lidt mere 

på yderkysten. Vi planlægger også igen en 

flerdages tur efter laks i Skjern Å til efteråret. 

Og så er vi i gang med planlægning af en 

lignende lakse-tur til Storåen eller Karup Å en 

gang i foråret.  

 

Der har udviklet sig et godt kammeratskab 

indenfor onsdagsfisker-gruppen, som nu også 

rækker til, at vi arrangerer flerdagesture til de 

jyske åer. 

 

Kontaktperson er Jørgen Lock-Andersen,  

mobil 61 68 38 55,  

mail: j.lock-andersen@dadlnet.dk 

 

 

 

 

 

Tirsdag den 11. marts kl. 18 
 
ROLK afholder ordinær generalforsamling i 

henhold til vores vedtægter. Vi starter med 

spisning af ”gule ærter”, som vi traditionelt har 

gjort i mange år. ROLK´s bestyrelse har igen 

besluttet, at det i år er gratis at deltage i 

spisningen. Ønsker man ikke at spise med, 

starter generalforsamlingen kl. 19. 

 

Den officielle indkaldelse med dagsorden, 

regnskab og budget vil I modtage i sidste 

halvdel af februar. Du kan læse ROLK´s 

vedtægter her. 

 

Ifølge ROLK´s vedtægter skal forslag til 

generalforsamlingen indsendes til formanden 

senest den 1. februar. Har du et forslag, du 

gerne vil have med på generalforsamlingen, så 

indsend det venligst til Per Bloch på mail: 

P_bloch@hotmail.com 

 

Vi skal gøre opmærksom på, at vi mangler en 

suppleant til bestyrelsen. 

 

I vil modtage den officielle indkaldelse i starten 

af marts med dagsorden, regnskab og budget. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Uffe Clemmensen har sendt følgende indlæg: 

 

Det nye åløb – Store Kattinge Å 

ROLK’s Fjordhold 

og Foreningen til 

ophjælpning af 

havørreder i 

Roskilde Fjord har 

for nylig 

gennemført en 

bestandsundersøgelse sammen med biolog 

Peter W. Henriksen / Limno Consult / Fishing 

Zealand og Roskilde Kommune i det nye åløb, 

som nu er døbt Store Kattinge Å. 

 

Det store spørgsmål 

har været, hvilken vej 

havørrederne vil 

trække op for at 

gyde? Fra fjorden i 

det nye åløb eller vil 

trækket ske ved 

fisketrappen ved Kattinge Sø?  

 

Resultatet var positivt, og på dagen blev der 

indfanget 23 fisk. Den største var en hun på ca. 

6 kg, men en egentlig konklusion på 

fordelingen har vi ikke endnu. 

 

At elfiske i åløbet er et stort og tungt arbejde, 

som kræver mange hænder. Man går rundt i 

mudret bund eller også er der rigtig mange 

 
Generalforsamling 

 
Bestandsundersøgelse  

og æg i klækkebakken 

mailto:j.lock-andersen@dadlnet.dk
https://rolk.dk/wp-content/uploads/2020/05/ROLK-vedt%C3%A6gter-13.3.2018.pdf
https://rolk.dk/wp-content/uploads/2020/05/ROLK-vedt%C3%A6gter-13.3.2018.pdf
mailto:P_bloch@hotmail.com
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sten, så en våd sok eller trøje er næsten ikke til 

at undgå, men spændende er det jo. Det 

kræver, at alle er klar hele tiden. Når fiskene er 

bedøvet, kan de fanges, og man kan så måle og 

registrere dem. 

 

 

Fisketrappen 

Vi har sat 

fælden i 

fisketrappen op 

igen. Det er jo 

første år efter 

etablering af det 

nye åløb, og vi 

ved ikke præcis, 

hvor fiskene vil trække op. Der er nu lavet en 

vagtplan igen for trappen og klækkehuset.  

 

Vi kan konstatere, at 

fiskene stadig vil op i 

fisketrappen, og indtil nu 

er der indfanget fisk, som 

har leveret ca. 3 liter æg. På 

nær én klækkebakke er 

vores kapacitet i 

klækkehuset snart opbrugt, 

og kommer der flere, vil de blive kørt til Jylland 

til et stort klækkeri.  

 

Efterfølgende vil vi få dem tilbage i løbet af 

året, hvor de er ca. 15-16 cm. De vil herefter 

blive udsat i fjorden. Fiskene fra klækkehuset 

bliver udsat i forskellige åløb i Roskilde og 

Lejre. 

 

Vi arbejder på at få gennemført en 

undersøgelse af udvandringen af smolt i Store 

Kattinge Å til foråret i samarbejde med 

Roskilde og Lejre Kommuner. 

 
 

 

 

 

 

 

Dansk Sportsfiskerforbund vil først i det nye 

år sende en opkrævning af kontingent ud til os 

alle. Med dit medlemskab i ROLK støtter du 

vores fortsatte arbejde for naturen, miljøet og 

fiskeriet, samt alle de aktiviteter og 

arrangementer, der foregår i klubben. 

 

Derfor er din støtte og 

medlemskab afgørende 

vigtig for os. 

Bestyrelsen arbejder 

hele tiden på at udvikle 

klubben.  

 

Vi vil takke alle vores medlemmer for den 

store opbakning, vi har mødt i år. Så glæd dig 

til et spændende 2025. 
 

 

 

Der arbejdes på foredrag i 4. kvartal. 

 

 

Efter de seneste års manglende tilslutning til 

junior arrangementerne, vil der i 2025 blive 

taget endnu et initiativ til at undersøge, hvad 

ROLK´s juniorer ønsker af aktiviteter. 

 

Nyhedsbrev med aktiviteter for 2. kvartal 2025 

udkommer omkring 1. april 2025. 

 

Du vil løbende finde datoer og tidspunkter 

via Nyhedsbrev, Hjemmeside og 

Facebook/Instagram. 

 

Godt Nytår - Knæk & Bræk  

Bestyrelsen 

 
Kommende arrangementer 

 
 

 
Kontingent for 2025 


